
Zápis z Valné hromady Asociace soukromých neurologů

Praha, 26.4.2013,  Rezidence primátora hlavního města Prahy, Mariánské 
náměstí 1, Praha 1 

Přítomno 19 členů Asociace soukromých neurologů ASN (viz prezenční listina)

1. MUDr. Pretl uvítal všechny přítomné
2. Všichni účastníci schválili jednohlasně program Valné hromady (VH)
3. Volba mandátové komise – MUDr. Svobodová (předseda) a MUDr. Pozděnová.
4. VH schválila jednomyslně všechny členy přijaté výborem ASN za období od 
minulé valné hromady do 26.3.2013. MUDr. Svobodová sdělila, že ke dni konání VH 
má ASN 82 členů
6. Se zprávou o ekonomice ASN seznámila účastníky VH MUDr. Hlinková. ASN 
uzavřela smlouvu s ekonomkou, která se stará o účetnictví ASN. Za rok 2013 měla 
ASN příjmy z členských příspěvků a ze sponzorského daru od firmy Sandoz. Tyto 
finance byly využity k pořádání setkání v Brně, k tvorbě webových stránek a na 
ostatní provoz ASN (účetnictví, provozní náklady). Hospodaření skončilo v mírném 
přebytku, k 31.3. podala ASN daňové přiznání, hospodářský zisk ASN byl ponechán 
nerozdělen a bude využit v následujícím období na provoz společnosti. VH se 
usnesla, že členský příspěvek na rok 2014 bude ponechán ve stávající výši 500 Kč. 
Členové ASN byly vyzváni k úhradě členského příspěvku za rok 2013.
7. Zprávu o činnosti ASN  přednesl MUDr. Pretl. 
ASN vznikla před rokem jako zájmové sdružení majitelů neurologických ambulancí 
s cílem hájit zájmy  ambulantních neurologů a navázat tak na činnost Sdružení 
ambulantních neurologů z přelomu tisíciletí. Během období od valné hromady 
v květnu 2012 se podařilo ASN úspěšně obhájit ohodnocení EEG a EP v nově 
připravovaném Sazebníku zdravotních výkonů, který by měl začít platit od 1.1.2014. 
Podle návrhu ministerstva hrozil reálný propad v ohodnocení v řádu desítek procent, 
odbornou argumentací se tento stav podařilo zvrátit. ASN se výrazně zasadila o 
zvolení MUDr. Kostky do revizní komise Sdružení ambulantních specialistů (SAS) a 
získala tak možnost podílet se na činnosti Rady SAS. ASN považuje SAS jako 
hlavního ochránce a bojovníka za práva ambulantních specialistů (AS). ASN 
navázala kontakt s Českou neurologickou společností (ČNS), výbor ČNS souhlasí 
s pravidelnou účastí MUDr. Pretla na jednáních výboru ČNS jako hosta. MUDr. Pretl 
byl zvolen výborem ČNS jako zástupce do pracovní skupiny pro vyjednávání se 
státními orgány (členové prim. Škoda, prim. Marková, dr. Pretl). ASN navázala i 
kontakty s Českou společností pro klinickou neurofyziologii (ČSKN). V předvečer 
Spinálního kongresu uspořádal výbor ASN setkání s členskou základnou v Brně, kde 
byla hlavně probírána problematika vykazování EEG a EMG kódů. ASN se dále 
účastnila dohodovacího řízení o hodnotě bodu na rok 2013, které bylo ukončeno, 
jako tradičně, nedohodou. Na začátku roku 2013 pokračoval výbor v aktivitách 
ohledně vykazování a ohodnocení elektrofyziologických metod, které vyvrcholily 
vystoupením MUDr. Ceé na Podkrušnohorských elektrofyziologických dech. V dubnu 
proběhla interní úprava webových stránek s cílem zlepšit komunikaci s členskou 
základnou. Výbor ASN si klade v následujícím období jako jeden z hlavních cílů 
pokračovat v diskusi a hájení práv ohledně vykazování elektrofyziologických metod, 



neboť začíná přibývat sporů s pojišťovnami. Bude pokračovat v rozšiřování vztahů 
s ČNS a ČSKN.  Své zájmy (a zájmy ambulantního sektoru) budeme prosazovat 
v SASu, neboť vstupujeme do opakovaného vyjednávacího procesu o hodnotě bodu 
na rok 2014 a hlavně se blíží rok 2015, kdy většině AS končí smlouvy s pojišťovnami. 
8. MUDr. Kostka ve svém příspěvku shrnul svou cca půlroční zkušenost s prací 
v revizní komisi Rady SAS. Podtrhl důležitost SAS pro AS jako jediného obhájce práv 
AS. Krátce informoval přítomné o nejdůležitějších aktuálních tématech týkajících se 
ambulantních neurologů (regulace za rok 2012, úhrady péče 2013, dohodovací řízení 
na rok 2014 včetně požadavků na Analytickou komisi, smlouvy po roce 2015,
Kultivace seznamů výkonů od 1.1.2014, pozitivní lékové listy VZP). Zdůraznil, že pro 
větší vliv zástupce ASN v SAS je třeba zvýšit počet členů ASN v tomto sdružení.
9. Informaci o problematice časování výkonů v EMG shrnul ve svém příspěvku dr. 
Ceé
10. Příští setkání s členskou základnou je v plánu během sjezdu ČNS v listopadu 
2013 v Praze.

Zapsal MUDr. Pretl


